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Dnr  Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 54 

Lägesrapport om arbetet med upplevelsecentrum i 
hamnen 
 
Ärendebeskrivning 

Vid sammanträdet redovisas en lägesrapport om arbetet med upplevelsecent-

rum i Gustavsbergs hamn. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Vid dagens sammanträde gavs en muntlig nulägesrapport kring arbetet med 

upplevelsecentrum i Gustavsbergs hamn. Redovisningen är resultatet av vår be-

gäran vid förra kommunstyrelsen om en rapport om läget. 

 

I de delgivningar som redovisats inför dagens sammanträde finns också en 

skrivelse från kultur- och fritidsnämnden med viktiga och kritiska frågor kring 

projektet. Det står helt klart att det inte förts någon dialog med den ansvariga 

verksamhetsnämnden, ett i sig helt exceptionellt och anmärkningsvärt faktum. 

 

Nu pågår projektering för ett kulturhus vars verksamhet och finansiering helt 

lyder under Kultur- och fritidsnämnden. Att denna inte är involverad i arbetet 

är både upprörande och oklokt. 

 

Vi socialdemokrater framförde redan vid kommunstyrelsen i november att det 

förfrågningsunderlag som nu är under framtagande borde stämmas av med an-

svarig nämnd och kommunstyrelsen innan det går ut på upphandling. Frågan 

rymmer många principiellt viktiga och långsiktigt strategiska frågor. Att vår 

politiska majoritet helt valt att abdikera i frågorna och delegera dem för tjänste-

mannabeslut är svårt att förstå. 

 

Två viktiga detaljfrågor är de olika verksamheternas utrymme i lokalen och 

vilka förutsättningar föreningar och verksamheter inom olika discipliner ges. 

En annan är Porslinsmuseets framtida lokalisering. I projektet har kommunled-

ningen valt att inte ha med Torkhuset, som är museets nuvarande lokal. Att frå-

gan om ett eventuellt lokalbyte inte ens underställs den nämnd med ansvar för 

verksamheten och dess finansiering är orimligt. Genom att fortsätta utan dialog 

riskerar kommunen planera och investera i en lösning som beställaren, Kultur- 

och fritidsnämnden, inte vill ha och inte kommer att betala lokalhyra för. 

 

Vi socialdemokrater är djupt kritiska till hanteringen av vår kommuns största 

kultursatsning någonsin och hoppas att (m)ajoriteten tänker om. Det finns fort-

farande möjlighet att hantera detta på ett klokare sätt. Ge den nämnd som har 

ansvar för kultur- och fritidsverksamhet i vår kommun det beredningsansvar 

som i alla andra frågor och sammanhang är praxis.” 
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Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 

 

”Det är olyckligt att politiken saknar reellt inflytande och insyn i arbetet med 

nya kulturhuset. Det är oacceptabelt att Kultur- och fritidsnämnden, som enligt 

regelverket ansvarar för och betalar hyran för nämndens verksamhetslokaler, 

inte deltar i arbetet. 

Vänsterpartiet anser att Porslinsmuseum skall finnas kvar på nuvarande plats.” 

 

_______ 

 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 6 av 56 

Kommunstyrelsen 2015-04-15 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

 

Dnr 14KS/229 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 55 

Verksamhetsberättelse 2014 för kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Verksamhetsberättelsen 2014 för kommunstyrelsen godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Verksamhetsberättelsen för kommunstyrelsen omfattar verksamheten inom 

kommunstyrelsen, politisk ledning, kommunledningskontor, fastigheter KLK, 

fastigheter SBK, näringsliv och turism samt Storstockholms brandförsvarsför-

bund. Av verksamhetsberättelsen framgår: 

 

 Ekonomiskt årsbokslut 

 Uppföljning av kommunstyrelsens effektmål och indikatorer 

 Uppföljning av kommunstyrelsens uppdrag 

 

Kommunstyrelsen redovisar för 2014 en sammantagen nettokostnad på cirka 

98 mnkr, vilket ger ett budgetöverskott på cirka 17 mnkr. Budgetöverskottet 

förklaras främst av ej ianspråktagna projektmedel samt lägre kapitalkostnader 

till följd av förändrade redovisningsprinciper. 

 
Handlingar i ärendet 

Verksamhetsberättelse 2014 för kommunstyrelse, KUA 2015-03-13 

 
Sändlista 

Sektor ekonomi 

 

_______ 
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Dnr 14KS/229 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 56 

Verksamhetsberättelse 2014 för kommunfullmäktige 
m fl 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Verksamhetsberättelsen 2014 för kommunfullmäktige m.fl. godkänns 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Verksamhetsberättelsen för kommunfullmäktige m.fl. omfattar kommunfull-

mäktige, partistöd, utbildningsbidrag, politiska sekreterare, revision samt val-

nämnd. 

 

Kommunfullmäktige m.fl. redovisar för 2014 en sammantagen nettokostnad på 

drygt 6 mnkr. Ett mindre budgetunderskott på 41 tkr beror främst på högre ar-

vodeskostnader för politiska sekreterare. 

 
Handlingar i ärendet 

Verksamhetsberättelse 2014 för kommunfullmäktige m fl, KUA 2015-03-13 

 
Sändlista 

Sektor ekonomi 

 

_______ 
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Dnr 15KS/324 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 57 

Årsredovisning 2014 för kommunen och koncernen 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Årsredovisningen godkänns och balans- och resultaträkningen fastställs. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunen redovisar ett positivt resultat för 2014 med + 48 mnkr, ett avsevärt 

lägre resultat än det exceptionellt starka året 2013. Under några år har kommu-

nen erhållit betydande engångsintäkter, såsom återbetalda AFA-medel, något 

som uteblev 2014. Resultatet innebär att kommunen klarar balanskravet med 

god marginal och även kommunens finansiella mål om + 40 mnkr. 

 

Nämnderna redovisar underskott jämfört med budget motsvarande 0,7 procent 

av budgeten. Det är inte någon dramatisk siffra, emellertid redovisar enstaka 

nämnder relativt kraftiga underskott. 

 
Handlingar i ärendet 

Årsredovisning 2014 för kommunen och koncernen, 2015-03-24 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 15KS/327 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 58 

Resultatbalansering från år 2014 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Projektmedel balanseras från 2014 till 2015 med netto 13 993 tkr enligt 

förvaltningens förslag, att inarbetas i reviderad budget för 2015. 

2. Resultatenheternas resultat 2014 balanseras, inom dåvarande utbild-

ningsstyrelsen och vård- och omsorgsstyrelsen till nuvarande utbild-

ningsnämnden, vård- och omsorgsnämnden och kultur- och fritids-

nämnden med netto – 18 297 tkr, vilket ger en ackumulerad negativ av-

sättning inom eget kapital t.o.m. 2014, 62 463 tkr enligt redovisad spe-

cifikation per enhet. 

3. Överskottet om 1,6 mnkr från finansieringsnämnden för utbildning som 

härleds från uteblivna anslag för startbidrag, medborgardialog och me-

del för byggande av tillgång till barnomsorgsplatser överförs till utbild-

ningsnämnden 2015. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Förslaget till resultatbalansering från år 2014 innebär att projektmedel om totalt 

19 993 tkr överförs från 2014 till 2015. 

 

För resultatenheter (inom tidigare proVarmdo) balanseras – 18 297 tkr av årets 

resultat inom eget kapital vilket innebär att den negativa avsättningen efter år 

2014 uppgår till – 62 463 tkr. Förslaget innebär korrigering av några enheters 

balansering relativt redovisade resultat funder utbildningsstyrelsen och vård- 

och omsorgsstyrelsen. 

 
Handlingar i ärendet 

Förslag till resultatbalansering från år 2014, 2015-03-27 

 
Yrkanden 

Karin Aaseby (S) och Marie Bladholm (M) yrkar bifall till förslaget med kom-

pletteringen att överskottet om 1,6 mnkr från finansieringsnämnden för utbild-

ning som härleds från uteblivna anslag för startbidrag, medborgardialog och 

medel för byggande av tillgång till barnomsorgsplatser överförs till utbild-

ningsnämnden 2015 via resultatbalanseringen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget bifalles och finner att det bifalles. 

 

Ordföranden frågar om tilläggsyrkandet från Aaseby och Bladholm bifalles och 

finner att det bifalles. 
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Reservationer och protokollsanteckningar 

Malin Åberg Aas (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Miljöpartiet väljer att inte delta i beslutet kring resultatöverföring. Vi är glada 

över att Alliansen gick med på förslaget att föra över lite av överskottet från 

Finansieringsnämnden för utbildning till den nya Utbildningsnämnden. Men vi 

hade hellre sett att man faktiskt strök de upparbetade underskotten från resulta-

tenheterna. Vi har under de senaste fyra åren sett att utbildningsstyrelsens verk-

samheter inte har fått ta del av de pengar som budgeterats till utbildning av 

våra elever på grund av det dubbla styret. Det har resulterat i årliga underskott 

för Utbildningsstyrelsen och årliga överskott för finansieringsnämnden för ut-

bildning med det resultatet att vissa enheter nu har stora ackumulerade under-

skott. Underskott som de inte kan klara av att arbeta ner utan inverkar på kvali-

teten i verksamheterna. Vi ser också att flera enheter har varit mycket fram-

gångsrika i att under 2014 minska sina underskott vilket är glädjande. Det 

stämmer till eftertanke att samma person som tidigare satt och höll inne på 

pengarna till eleverna nu är mer villig att få ta del av dem när hon själv ska an-

svara för verksamheterna.” 

 

Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 

 

”Verksamhetsberättelserna för 2014 från de misslyckade och nu avskaffade or-

ganen för politisk styrning av förskola och skola i Värmdö visar intressanta sa-

ker som vi bör lära av. Underskotten i den kommunala skolverksamheten är be-

tydande. Flera förskolor och skolor har underskott sedan flera år. Vad som gör 

att vissa förluster inte försvinner redovisas inte. Beror det på underbudgetering, 

slöseri eller oskicklighet? Detta besvaras inte. Den nuvarande majoriteten har 

bestämt att styra ekonomin genom att göra verksamheterna till resultatenheter. 

Det betyder att de själva får ta med sig sina underskott och att de måste balans-

eras med överskott kommande år. Men hur ska det då gå till? Det är svårt att 

veta om vi inte vet vad som ligger bakom underskotten. Vad vi vet är dock att 

verksamheten totalt har gått med underskott under många år. Om man inte har 

varit inkompetenta vid rekryteringen av chefer så måste väl slutsatsen bli att 

finansieringen har varit otillräcklig. Ser man det omfattande behovet av löne-

ökningar inom sektorn så blir detta ännu tydligare. Och hur ska de ackumule-

rade underskotten hanteras. Idén med resultatenheter ska skapa förståelse för 

budgetdisciplin. Men vilka drabbas om man drar ner utgifterna så att verksam-

heten kan ta igen de tidigare underskotten? Rimligen eleverna och lärarna. De 

kanske inte ens var på plats när underskotten uppstod och har liten möjlighet 

att själva påverka. Borgerliga skolpolitiker blir svaret skyldiga på hur denna 

pedagogik fungerar. Det är ju då inte konstigt att verksamheten misslyckas med 

många av de mål man som satts upp. Allvarligast är kanske att barnen upplever 

minskad trygghet och att skolan inte hinner arbeta mot mobbing och annan 

kränkande behandling samt att barnen i högstadiet i minskande utsträckning 

tycker det är roligt att gå i skolan. Förklaringen att hormonerna rusar i den ål-

dern är ynklig. Den förklarar inte trenden och puberteten är en välkänd process 

som skolan ska kunna ta hänsyn till.” 
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Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 15KS/325 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 59 

Överföring av investeringsmedel från 2014 till 2015 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Förslaget till överföring av investeringsmedel från 2014 till 2015 godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Genomförande av enskilda investeringar sträcker sig ofta över två eller flera 

budgetår, budgeten i sin helhet för respektive objekt sätts dock i allmänhet år 1. 

Följden blir att många anslag på investeringsbudgeten inte nyttjats fullt ut i 

bokslut det enskilda året. I sådana fall önskar nämnderna vanligtvis överföra 

oförbrukade budgetmedel till följande budgetår. 

 
Handlingar i ärendet 

Förslag till överföring av investeringsmedel från 2014 till 2015, 2015-03-24 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 15KS/95 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 60 

Inriktning för arbetet med budget 2016 och ramar för 
2017 - 2018 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 

Skrivelsen godkänns som utgångspunkt för arbetet med budget 2016 och ramar 

2017 – 2018. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

I tjänsteskrivelse redovisas förslag till inriktning för arbetet med budget 2016 

och ramar 2017 – 2018. Där behandlas: 

 

 Utgångsläget i Värmdö 

 Förutsättningar – framtidsutsikter 

 Utgångspunkter för årets budgetarbete 

 
Handlingar i ärendet 

Inriktning för arbetet med budget 2016, ramar 2017 – 2018, 2015-03-16 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Vi socialdemokrater framförde under mötet samma synpunkter som vi fram-

fört i budgetprocesserna de senaste åren. Vi anser att kommunen har bakvänd 

process. Först bör målen för verksamheterna fastställas, därefter resurser tillde-

las i ett förslag som sedan behandlas i respektive facknämnd som är bäst skick-

ade att bedöma förutsättningarna att nå målsättningarna med angivna medel. 

Då ges nämnderna möjlighet att både ta få och ta det ansvar som fullmäktige 

givit dem. De senaste åren har hanteringen i nämnderna varit undermålig, och 

tror vi, en förklaringsfaktor till de stora underskott som flera av nämnderna haft 

vid upprepade tillfällen. (M)ajoriteten fokuserar på ”Håll budget”. Vi anser det 

vara en självklarhet. Fokus borde ligga att målen ska uppfyllas.”  

 

Malin Åberg Aas (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Miljöpartiet de gröna i Värmdö vill med denna protokollsanteckning markera 

hur vi ser på den framtida budgetinriktningen inom Värmdö kommun.  

 

Att Värmdö kommun har en relativt låg soliditet har flera anledningar. Ett stort 

misstag var att inte köpa den mark som kooperationen sålde. Andra intäktskäl-

lor i kommunala sammanhang är ofta energibolag. Något sådant har inte heller 

Värmdö kommun. Ett kommunalt energibolag för förnybar energi är en intres-
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sant utvecklingspotential som Miljöpartiet gärna vill att kommunen ser när-

mare på framöver. 

 

Det finns ingen privat aktör som lånar till lägre ränta än kommunen och få pri-

vata aktörer som förvaltar till lägre kostnader eftersom kommunen inte får ha 

ett vinstintresse. Vi ser att Värmdö kommun under lång tid har valt att skygga 

för underhållsbehoven i de kommunala fastigheterna och vill inte att detta ska 

fortgå. Att förvalta såväl natur och människa som kommunal egendomen väl är 

viktiga delar av en hållbar samhällsutveckling. Tillräckliga medel för fastig-

hetsunderhåll ska finnas i budget. Kommunen ska äga de verksamhetslokaler 

den behöver för sina verksamheter. 

 

Majoritetens påpekanden att Värmdö alltjämt har hög kommunalskatt beror på 

att de alltid jämför sig med Stockholms län. Vi vill istället att det ska vara jäm-

förbara kommuner i landet som ligger till grund för jämförelser vad gäller skat-

tesatsen. 

 

Det är intressant att Alliansen lägger sina inriktningsmål som inriktning för 

budgetarbetet, vi kommer med stort intresse att följa hur de verkställs i budget 

för 2016. 

 

Miljöpartiet vill också nämna ett antal punkter som vi tycker är viktiga i sam-

band med budgetarbetet: 

 

• Arbetet med att uppfylla Värmdö vision 2030 måste intensifieras. Planer för 

att minska värmdöbornas resursutnyttjande behöver tas fram och för varje poli-

tiskt beslut måste konsekvenserna på Värmdös utveckling mot ett klimat-, 

miljö-, socialt- och ekonomiskt hållbart samhälle beaktas. Hur konsekvensana-

lyser görs idag bör utvärderas och utvecklas. 

 

• Värmdös förskolor, skolor, gymnasier och vuxenutbildning ska fortsätta att 

öka sin kvalitet. Kvaliteten och mångfalden på utbildning inom kommunen ska 

vara så god att kommuninvånarna väljer att studera på ”hemmaplan” i högre 

grad än idag. Förvaltningens budgetförslag måste ta sin utgångspunkt i att alla 

elever ska få det stöd och stimulans som krävs för att de ska utveckla sin fulla 

potential och få en hållbar grund att stå på. De riktade statsbidrag som kan 

komma skolan till del tack vare den rödgröna regeringen ska inte tas till intäkt 

för att kommunen ska slå sig till ro och minska sina satsningar på utbildning. 

 

• Värmdö kommun ska sträva efter en ekonomi i balans och ett resultat på 2 

procent årligen som ska användas till att täcka en del av kommunens investe-

ringsbehov. 

 

• Budgeten ska utformas så att kvaliteten på kommunens verksamheter ut mot 

medborgarna är hög. Värmdö kommun ska i samtliga officiella kvalitetsran-

kingar ha som målsättning att ligga bland landets 50 bästa kommuner. Ökade 

resurser ska prioriteras till de verksamheter som utifrån medborgarnas perspek-

tiv och i jämförelse med andra jämförbara kommuner i hela landet ligger lågt i 

måluppfyllelse och resurstilldelning. 
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• Att förvalta kommunens egendom i form av bland annat fastigheter, vägar 

och mark är en viktig grund för kommunens långsiktiga utveckling och bibe-

hållen välfärd. Planerat underhåll ska genomföras för att hålla en god kvalitet 

på medborgarnas egendom. De lokaler som kommunen behöver för egna verk-

samheter ska i huvudsak ägas och förvaltas av kommunen. En fortsatt ökande 

befolkning är att vänta och detta ska i god tid tas höjd för i budgeten vad gäller 

investeringsmedel till nya verksamhetslokaler. Verksamhetslokaler som behövs 

ska inte säljas ut. 

 

• Centrala reserver är bra och ska finnas i budgeten. De behöver däremot inte 

vara för stora om budgeteringen är korrekt. Vi har sett att såväl volym- som 

konjunkturreserver bara har varit tillägg till överskotten och inte använts till 

nämndernas verksamheter som i vissa fall varit underbudgeterade. Medel bör 

därför i högre utsträckning delas ut till nämnderna framöver. Reserverna ska 

tas i anspråk för att täcka underskott i nämnderna som beror på såväl volymök-

ningar, felaktiga prognoser av befolkningsunderlaget inom skola, vård och om-

sorg som av konjunktur. Budgetrevideringar bör användas för att inte kvali-

teten i verksamheterna ut mot medborgarna riskeras på grund av felaktiga pro-

gnosunderlag för budgeteringen. Det är kvaliteten ut mot medborgarna som ska 

stå i fokus samtidigt som kommunens resurser ska användas så effektivt som 

möjligt. Verksamheter som återkommande går med underskott ska granskas, 

ledarskapet ses över och den ekonomiska uppföljningen stödjas från centralt 

håll. 

 

• VA-ekonomin ska i budgeten noggrant genomlysas vad gäller totalekonomi, 

utbyggnadstakt, planberedskap och taxenivåer för att hela utbyggnadsprogram-

met ska kunna genomföras så snabbt som möjligt med minsta möjliga risk för 

den kommunala ekonomin. 

 

• Såväl den planmässiga som den ekonomiska utvecklingen av centrala Gus-

tavsberg, Hemmesta och Brunns centrum till hållbara och energieffektiva cent-

rumområden ska redovisas i budget för att säkerställa att planarbetet fortskrider 

och att det finns medel nog för att genomföra den viktiga utvecklingen av kom-

munens centrumområden.  

 

• Allteftersom projektet Framtidens Gustavsberg framskrider blir det allt vikti-

gare att befolkningsprognoser och andra planeringsverktyg ger en korrekt bild 

av framtiden. Vi ser ett behov av att säkerställa tillräckligt med förskole-, 

grund- och gymnasieplatser för den expansion som redan har påbörjats med in-

flyttningar under 2014 och 2015 och att säkra äldreboenden i centrala Gustavs-

berg. Vi ser också ett behov av uppföljning av miljöprogrammet i de delar som 

byggs. 

 

• Investeringsmedel för att genomföra Naturreservatsplan och Grönstrukturplan 

ska finnas i budget. 

 

• Östersjön och skärgården är viktig för Värmdö. Vi vill att medel som säker-

ställer en levande Östersjö och en livskraftig skärgård ska finnas med i kom-
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munens budget för att bidra till såväl bättre miljö, fler arbetstillfällen och 

skola/social service. 

 

• Löneöversynen ska sträva mot att minska strukturella löneskillnader mellan 

yrkeskategorier som enligt arbetsvärdering är likvärdiga samt minska löneskill-

naderna mellan hög- och lågavlönade, detta ska tas höjd för i budget. Sats-

ningar för att säkerställa hög behörighet med bra könsfördelning inom förskola, 

grundskola och gymnasium bör planeras och genomföras under 2016 och 

framåt. 

 

• Skattesatsen ska ligga på en sådan nivå att ovanstående utgångspunkter tillgo-

doses.” 

 

Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 

 

”För att budgetarbetet skall fungera är det viktigt att nämnderna gör konse-

kvensanalyser över förvaltningens förslag till budget. Dessutom bör den nuva-

rande ordningen, att nämndernas mål sätts efter att kommunfullmäktige fast-

ställt respektive nämnd budget, vändas så att nämndernas mål sätts innan bud-

geten fastställs.” 

 
Sändlista 

Sektor ekonomi 

 

_______ 
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Dnr 15KS/323 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 61 

Årsredovisning för Storstockholms 
Brandförsvarsförbund 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Årsredovisning 2014 för Storstockholms Brandförsvarsförbund (SSBF) 

fastställs. 

2. Direktionens ledamöter och de enskilda ledamöterna i densamma bevil-

jas ansvarsfrihet för 2014. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

SSBFs direktion har godkänt årsredovisningen för 2014. Av årsredovisning 

framgår att förbundet redovisar ett positivt resultat för år 2014 om 36,8 miljo-

ner kronor, vilket kan jämföras med 24,3 miljoner kronor år 2013.  

Förbundets revisorer bedömer att:  

- Direktionen i SSBF i allt väsentligt har bedrivit verksamheten på ett 

ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt.  

- Räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande.  

- Direktionens interna kontroll har varit tillräcklig.  

- Resultatet enligt årsredovisningen är förenligt med de finansiella mål 

och verksamhetsmål som direktionen uppställt, i allt väsentligt. 

 

Revisorerna har tillstyrkt att kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för 

direktionens ledamöter samt de enskilda ledamöterna i densamma.  

 
Handlingar i ärendet 

Storstockholms Brandförsvars årsredovisning 2014, KUA 2015-03-31 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 18 av 56 

Kommunstyrelsen 2015-04-15 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

Dnr 15KS/281 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 62 

Miljöbokslut 2014 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Miljöbokslutet för 2014 godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

I samband med det reguljära bokslutet redovisar Värmdö kommun årligen ett 

särskilt miljöbokslut med utgångspunkt i de nationella, regionala och lokala 

målsättningarna. 

 

Miljöbokslutet redovisar genomförda åtgärder samt nyckeltal utifrån de nation-

ella miljökvalitetsmålen. I 2014 års miljöbokslut har särskild fokus lagts vid 

målen avseende begränsad klimatpåverkan, giftfri miljö, en god bebyggd miljö 

samt ett rikt växt- och djurliv.  

 
Handlingar i ärendet 

Miljöbokslut 2014, KUA 2015-03-10 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 15KS/280 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 63 

De kommunala bolagens årsredovisningar för 2014 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Ombuden vid de kommunala bolagens (Kommunhuset i Värmdö AB, 

Värmdö Hamnar AB inklusive dotterbolag, Värmdö Bostäder AB, 

Gustavsbergbadet AB samt Gustavsbergs Porslinsmuseum AB) årsstämmor 

får i uppdrag att vid respektive ordinarie årsstämma 2015 rösta i enlighet 

med av revisorerna tillstyrkta förslag beträffande 

- fastställelse av resultat- och balansräkningar, samt 

- disposition av bolagets fria kapital enligt den fastställda 

balansräkningen. 

2. Kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna avseende 2014 för 

Kommunhuset i Värmdö AB, Värmdö Hamnar AB inklusive dotterbolag, 

Värmdö Bostäder AB, Gustavsbergbadet AB samt Gustavsbergs 

Porslinsmuseum AB. 

3. Kommunstyrelsens beslut gällande prövning av de kommunala bolagens 

verksamhet avseende kompetens- och ändamålsenlighet anmäls. 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 

4. Kommunens helägda aktiebolag – Kommunhuset i Värmdö AB, Värmdö 

Bostäder AB, Värmdö Hamnar AB, Gustavsbergsbadet AB, samt 

Gustavsbergs Porslinsmuseum AB – har bedrivit sina verksamheter i 

förenlighet med det fastställda kommunala ändamålet för respektive bolag 

och inom ramen för de kommunala befogenheterna. 

5. Kommunhuset i Värmdö AB och Värmdö Hamnar AB uppdras att senast 

den 10 december 2015 inkomma med rapportering gällande gjorda 

bedömningar och eventuellt vidtagna åtgärder med anledning av Värmdö 

Hamnar AB:s gällande principer för prissättning av parkeringsavgifter. 

6. Kommunstyrelsen noterar årsredovisningarna avseende 2014 för 

Kommunhuset i Värmdö AB, Värmdö Hamnar AB inklusive dotterbolag, 

Värmdö Bostäder AB, Gustavsbergbadet AB samt Gustavsbergs 

Porslinsmuseum. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige, p. 1 - 3 

Kommunstyrelsen, p. 4 - 6 

 
Ärendebeskrivning 

De kommunala bolagen har inkommit med sina årsredovisningar för 2014, in-

för godkännande av respektive bolags årsstämma.  

I samband med hanteringen av bolagens årsredovisningar prövar kommunsty-

relsen, i enlighet med kommunallagens 6 kap 1a §, om den verksamhet som be-

drivits i de kommunala bolagen varit förenlig med det fastställda kommunala 

ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 
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Handlingar i ärendet 

De kommunala bolagens årsredovisningar för 2014, KUA 2015-03-23 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 15KS/295 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 64 

Uppföljning 2014 av ägardirektiv för bolagen i 
koncernen 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Uppföljningen 2014 av ägardirektiv för bolagen i koncernen godkänns och 

överlämnas för kännedom till kommunfullmäktige 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen ska ha uppsikt över den kommunala verksamhet som bed-

rivs i bolagsform. I uppsiktsskyldigheten ingår därvid bl.a. att följa upp hur bo-

lagen uppfyller de kommunala ägardirektiven. 

 

I uppföljningen av 2014 års verksamhet konstateras att bolagen i stort uppfyller 

ägardirektiven. Viss kritik framförs dock mot Gustavsbergsbadet ABs hante-

ring av direktivet att pröva möjligheterna till uthyrning av verksamhetens delar. 

Dessutom noteras svårigheter för Värmdö Bostäder AB och kommunens soci-

alkontor att hantera de bostadssociala direktiven i sin nuvarande utformning. 

 
Handlingar i ärendet 

Uppföljning 2014 av ägardirektiv för bolagen i koncernen, KUA 2015-03-23 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 

 

”Det är inte rimligt att Värmdö Bostäder AB utpekas som ansvarig för att bola-

get och socialkontoret inte kommit överens om behovet av lägenheter för olika 

sociala behov. Bristen på bostäder beror på att det byggs för lite hyresrätter och 

att inte samtliga ägare av flerbostadshus tar ansvar för behovet av sociala förtu-

rer.” 

 
Sändlista 

Bolagen 

KF 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 65 

Revidering av ägardirektiv för Kommunhuset i 
Värmdö AB och Värmdö Bostäder AB 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Förslaget till ägardirektiv för Kommunhuset i Värmdö AB (KIVAB) 

fastställs och överlämnas till stämman i bolaget för antagande. 

2. Förslaget till ägardirektiv för Värmdö Bostäder AB (VBAB) fastställs 

och överlämnas till stämman i bolaget för antagande 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Ägardirektiven för koncernmoderbolaget KIVAB och det kommunala bostads-

bolaget VBAB föreslås revidera. 

 

Förändringarna i ägardirektiven för KIVAB angår främst VDs roll o förhål-

lande till dotterbolagen i koncernen, medan förändringarna i ägardirektiven för 

VBAB avser förtydliganden av bolagets fastighetsportfölj, miljödirektiv samt 

bostadssociala direktiv. 

 
Handlingar i ärendet 

Revidering av ägardirektiv för Kommunhuset i Värmdö AB och Värmdö Bo-

städer AB, KUA 2015-04-01 

 
Yrkanden 

Malin Åberg Aas (MP) yrkar avslag på förslaget till revideringar. 

 

Mikael Lindström (S) yrkar bifall till förslaget. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget bifalles eller avslås och finner att det bifalles. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Malin Åberg Aas (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 15KS/360 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 66 

Revidering av ägarpolicy för de kommunala bolagen 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Kommunens ägarpolicy för de kommunala bolagen revideras i enlighet 

med förslaget. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Syftet med ägarpolicyn för de kommunala bolagen är dels att förtydliga det ge-

mensamma regelverket för att utveckla den kommunala verksamheten och att 

fastslå rollfördelningen mellan kommunen och bolagen, dels att tydliggöra sty-

relsens roll och ansvar i bolagen. 

 

Nu föreslagna förändringar i ägarpolicyn förtydligar frågor om löner, pensions-

villkor och övriga anställningsvillkor för VD och övrig företagsledning i dot-

terbolag. 

 
Handlingar i ärendet 

Revidering av ägarpolicy, KUA 2015-02-17 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 15KS/147 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 67 

Avtal med Trafikverket för genomförandet av 
detaljplan för del av Älvsby 1:13 m fl - Ploglandet 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Avtalet mellan Trafikverket Region Stockholm och Värmdö kommun för ge-

nomförandet av detaljplan för Älvsby 1:13 m.fl. – Ploglandet godkänns, under 

förutsättning att kommunfullmäktige antar detaljplanen för området. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Under detaljplanearbetet inom Älvsby industriområde har konstaterats att Fa-

gerdalavägen har för låg trafiksäkerhetsstandard för att hantera den ökade trafi-

ken. Värmdö kommun och Trafikverket har därför gemensamt föreslagit en 

ombyggnation av Älvsbyvägens korsning med väg 667 till en cirkulationsplats 

med ny anslutning söderut till Ploglandet. Detta förslag har även arbetats in i 

detaljplanen för del av Älvsby 1:13 m.fl. – Ploglandet. Avtalet tecknas under 

förutsättning att kommunfullmäktige antar detaljplan för området. 

 

Kommunfullmäktige beslutade den 18 februari 2015 att återremittera ärendet 

(minoritetsåterremiss). 

 
Handlingar i ärendet 

Avtal med Trafikverket för genomförande av detaljplan för del av Älvsby 1:13 

m.fl. – Ploglandet, KUA 2015-01-09 

Kommunstyrelsens beslut 2015-02-04, § 21 

Kommunfullmäktiges beslut 2015-02-18, § 42 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 15KS/222 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 68 

Balanslista för motioner 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Beredningstiden för samtliga motioner förlängs till den 31 oktober 2015. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Balanslistan för motioner per oktober 2014 omfattade 35 motioner, varav 13 

har behandlats av kommunfullmäktige. Ytterligare fyra motioner har dragits 

tillbaka av centerpartiet. 

 

Sedan föregående balanslista har 19 motioner tillkommit, vilket gör att förelig-

gande balanslista omfattar 37 motioner. 

 
Handlingar i ärendet 

Balanslista för motioner, KUA 2015-03-31 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 15KS/214 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 69 

Utträde ur föreningen KOMPASS 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Kommunens medlemskap i föreningen KOMPASS ska upphöra fr.o.m. 2016. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beslutade 2008 att kommunen skulle ansluta sig till före-

ningen KOMPASS (KOMmuner som Prövar att Satsa på Spårbilar). 

 

Frågan om spårbilar i Värmdö är inte längre aktuell. Kommunen föreslås ut-

träda ur föreningen. 

 
Handlingar i ärendet 

Utträde ur föreningen KOMPASS, KUA 2015-02-16 

 
Yrkanden 

Malin Åberg Aas (MP) yrkar avslag på förslaget att kommunens medlemskap 

ska upphöra. 

 

Ina Ununger (C) yrkar bifall till förslaget. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget att utträda ur föreningen ska bifallas eller av-

slås och finner att det ska bifallas. 

 

Votering begärs. Följande beslutsgång uppläses och godkänns: 

 

”Den som bifaller förslaget röstar ja, den som avslår förslaget röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

Marie Bladholm (M), Elisabeth Dingertz (M), Anders Gullander (FP), Britt 

Lindmark (FP), Stefan Dozzi (KD), Ina Ununger (C), Thorulf Empfevik (SD), 

Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

Malin Åberg Aas (MP). 

 

Följande avstår från att rösta: 

Annika Andersson Ribbing (S), Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Mi-

kael Lindström (S). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med åtta ja-röster mot en nej-röst att bifalla försla-

get. 
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Reservationer och protokollsanteckningar 

Malin Åberg Aas (MP) lämnar följande reservation: 

 

”Miljöpartiet reserverar sig mot utträdet ur föreningen Kompass. Även om ut-

vecklingen av spårbilar går långsamt så är behovet av att stödja hållbara fram-

tida transporter stort och spårbilar eller liknande förarlösa transportsystem kan 

vara ett av dem. Vi hade därför önskat att Värmdö kommun hade fortsatt att 

vara medlem i Kompass för att stödja och följa utvecklingen vad gäller hållbara 

transporter.” 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 15KS/34 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 70 

Arbetsordning för Trygghetsrådet i Värmdö kommun 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Arbetsordningen för Trygghetsrådet i Värmdö kommun antas med 

komplettering enligt yrkandet från Pettersson m.fl. 

2. Trygghetsrådets nya arbetsformer ska utvärderas efter ett års verksam-

het. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Brottsförebyggande rådet föreslås byta namn till Trygghetsrådet. 

 

Trygghetsrådet ska vara ett samverkansorgan mellan Värmdö kommun, andra 

myndigheter, nyckelorganisationer och företag i det trygghetsskapande arbetet. 

Förslaget till ny arbetsordning anger syfte för rådet, hur ledning och styrning 

av rådet ska gå till och vilka som får delta i rådets arbete. 

 
Handlingar i ärendet 

Förslag till arbetsordning för Trygghetsordning i Värmdö kommun, KUA 

2015-03-12 

 
Yrkanden 

Monica Pettersson (M), Annika Andersson Ribbing (S) och Stefan Dozzi (KD) 

yrkar bifall till förslaget med följande kompletteringar: 

 

- Arbetsordningens § 2, p.2, kompletteras med texten ”Motsvarande re-

dogörelse och information ges till kommunstyrelsens arbetsutskott en 

gång i kvartalet. 

- Trygghetsrådets nya arbetsformer ska utvärderas efter ett års verksam-

het. 

 

Malin Åberg Aas (MP) yrkar avslag på förslaget till ny arbetsordning. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget till arbetsordning bifalles eller avslås och fin-

ner att det bifalles. 

 

Ordföranden frågar om tilläggsyrkandena från Pettersson, m.fl., bifalles och 

finner att de bifalles. 
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Reservationer och protokollsanteckningar 

Malin Åberg Aas (MP) lämnar följande reservation: 

 

”Miljöpartiet reserverar sig mot förslaget till ny arbetsordning för Trygghetsrå-

det i Värmdö eftersom den nya strukturen innebär att de förtroendevaldas insyn 

inom ett område som är mycket viktigt att följa minskar. Det är oerhört värde-

fullt med möten mellan förtroendevalda och experter inom områden som de 

förtroendevalda hanterar. Att själv få höra förstahandsinformationen, ställa frå-

gor och göra sina reflektioner är att skapa sig möjligheter att göra rätt priorite-

ringar och ge rätt uppdrag till förvaltningen. Nu vill Alliansen lägga över an-

svaret för att värdera den information som ges på förvaltningen och bara förlita 

sig på andrahandsinformation genom Kommundirektören. Detta är inte en linje 

som vi i Miljöpartiet vill ha, tvärtom anser vi att förtroendevalda i så hög ut-

sträckning som möjligt ska få möjlighet att få förstahandsinformation.  

 

Vi anser också att förslaget till beslut är rent felaktigt och borde ha varit: Kom-

munstyrelsen beslutar att Brottsförebyggande rådet ska läggas ner och ersättas 

av en samverkansgrupp mellan förvaltningarna i Värmdö Nacka och Tyresö.” 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 15KS/317 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 71 

Skrivelse till landstinget om en SL-zon i Värmdö 
kommun 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Skrivelsen godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Landstinget har tillsatt en parlamentarisk utredning kring priser, taxesystem 

och biljett- och betalsystem. 

 

Kommunstyrelsen föreslås begära att utredningen ser över SLs zonindelning så 

att hela Värmdö ska tillhöra zon B för att värmdöborna ska få liknande ekono-

miska resevillkor som andra invånare inom regionen. 

 
Handlingar i ärendet 

En SL-zon i Värmdö kommun, KUA 2015-03-30 

 
Sändlista 

Landstinget 

 

_______ 
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Dnr 14KS/345 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 72 

Överenskommelse om finansiering av 
bussterminallösning för Ostsektorn 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Överenskommelsen om samverkan Slussen godkänns. 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 

2. Värmdö kommun, majoritet och opposition gemensamt, ska uppvakta 

landshövdingen i syfte att säkerställa att staten kvarstår vid Stock-

holmsöverenskommelsen 2007, som innebär att staten finansierar 50 % 

av bussterminalen. 

3. Värmdö kommun, majoritet och opposition gemensamt, ska tillskriva 

regeringen med anmodan om en lagändring som gör det möjligt för 

kommunen att investera i infrastruktur i andra kommuner på samma 

villkor som i statliga projekt. 

4. Förvaltningen får i uppdrag att till kommunstyrelsen redovisa finansie-

ringslösningar för hur de 83 mnkr ska kunna betalas ut och redovisas 

dessa senast i juni 2015. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige, p. 1 

Kommunstyrelsen, p. 2 - 4 

 
Ärendebeskrivning 

Representanter för Stockholms läns landsting, Stockholms stad, Nacka kom-

mun och Värmdö kommun har i juli 2014 tecknat en överenskommelse om ut-

byggnad och finansiering av framtida bussterminallösning för Ostsektorn. 

Överenskommelsen syftar till att skapa ett långsiktigt ansvarstagande för en 

fungerande och attraktiv helhetslösning för kollektivtrafiken. Den är giltig un-

der förutsättning att erforderliga besluta fattas av parternas respektive beslu-

tande organ. 

 
Handlingar i ärendet 

Överenskommelse om finansiering av bussterminallösning för Ostsektorn, 

KUA 2015-02-13 

 
Yrkanden 

Annika Andersson Ribbing (S), Malin Åberg Aas (MP), Ina Ununger (C), Ma-

rie Bladholm (M), Monica Pettersson (M) och Anders Gullander (FP) yrkar bi-

fall till förslaget med följande kompletteringar: 

 

- Värmdö kommun, majoritet och opposition gemensamt, ska uppvakta 

landshövdingen i syfte att säkerställa att staten kvarstår vid Stock-

holmsöverenskommelsen 2007, som innebär att staten finansierar 50 % 

av bussterminalen. 



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 32 av 56 

Kommunstyrelsen 2015-04-15 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

- Värmdö kommun, majoritet och opposition gemensamt, ska tillskriva 

regeringen med anmodan om en lagändring som gör det möjligt för 

kommunen att investera i infrastruktur i andra kommuner på samma 

villkor som i statliga projekt. 

- Förvaltningen får i uppdrag att till kommunstyrelsen redovisa finansie-

ringslösningar för hur de 83 mnkr ska kunna betalas ut och redovisas 

dessa senast i juni 2015. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget med de kom-

pletteringar som föreslagits av Andersson Ribbing, m.fl., och finner att kom-

munstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Malin Åberg Aas (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Miljöpartiet anser att det är bra att samtliga politiska partier i Värmdö är tyd-

liga med nödvändigheten av en bussterminal vid Slussen. Det var också bra att 

såväl Miljöpartiet som Socialdemokraternas tilläggsförslag bifölls. Icke desto 

mindre vill vi i Miljöpartiet tydligt framhålla att den undertecknade överens-

kommelsen har många brister och otydligheter. Sättet som den togs fram på en-

sidigt av Moderaterna i Värmdö, Nacka, Stockholm Stad och Stockholms läns 

landsting utan förankring hos andra partier är också anmärkningsvärt. Miljö-

partiet vill också påpeka att vi ser det som mycket viktigt att redan nu har en 

tydlig plan för hur Värmdö kommun ska klara av den eventuella ekonomiska 

bördan på 83 miljoner framöver.” 

 
Sändlista 

KF 

KLG 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 73 

Delgivningar 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Kultur- och fritidsnämndens skrivelse om programarbete för kulturhus ska bes-

varas av kommunstyrelsen. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

 

 Gör Nämdöskärgården till nationalpark, skrivelse till Naturvårdsverket 

– KSO Kdir 

 Skrivelse från kultur- och fritidsnämnden om programarbete för 

kulturhus – KFN 

 Vem tar ansvar för Gustavsbergs kulturhistoriska värden och tar tillvara 

de kvaliteter som skiljer Gustavsberg från miljonprogrammens förorter 

– Rolf Löfström 

 Beträffande planavgifter i Värmdö, svarsskrivelse till R Sellberg och A 

Nedstam, samhällsbyggnadsavdelningen 

 Avsiktsförklaring kommunen – JM 

 Förvaltningsrättens dom 2015-03-27 att upphäva KSFUs beslut 2014-

06-11, § 13 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Vid dagens sammanträde gavs en muntlig nulägesrapport kring arbetet med 

upplevelsecentrum i Gustavsbergs hamn. Redovisningen är resultatet av vår be-

gäran vid förra kommunstyrelsen om en rapport om läget. 

 

I de delgivningar som redovisats inför dagens sammanträde finns också en 

skrivelse från kultur- och fritidsnämnden med viktiga och kritiska frågor kring 

projektet. Det står helt klart att det inte förts någon dialog med den ansvariga 

verksamhetsnämnden, ett i sig helt exceptionellt och anmärkningsvärt faktum. 

 

Nu pågår projektering för ett kulturhus vars verksamhet och finansiering helt 

lyder under Kultur- och fritidsnämnden. Att denna inte är involverad i arbetet 

är både upprörande och oklokt. 

 

Vi socialdemokrater framförde redan vid kommunstyrelsen i november att det 

förfrågningsunderlag som nu är under framtagande borde stämmas av med an-

svarig nämnd och kommunstyrelsen innan det går ut på upphandling. Frågan 

rymmer många principiellt viktiga och långsiktigt strategiska frågor. Att vår 
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politiska majoritet helt valt att abdikera i frågorna och delegera dem för tjänste-

mannabeslut är svårt att förstå. 

 

Två viktiga detaljfrågor är de olika verksamheternas utrymme i lokalen och 

vilka förutsättningar föreningar och verksamheter inom olika discipliner ges. 

En annan är Porslinsmuseets framtida lokalisering. I projektet har kommunled-

ningen valt att inte ha med Torkhuset, som är museets nuvarande lokal. Att frå-

gan om ett eventuellt lokalbyte inte ens underställs den nämnd med ansvar för 

verksamheten och dess finansiering är orimligt. Genom att fortsätta utan dialog 

riskerar kommunen planera och investera i en lösning som beställaren, Kultur- 

och fritidsnämnden, inte vill ha och inte kommer att betala lokalhyra för. 

 

Vi socialdemokrater är djupt kritiska till hanteringen av vår kommunens största 

kultursatsning någonsin och hoppas att (m)ajoriteten tänker om. Det finns fort-

farande möjlighet att hantera detta på ett klokare sätt. Ge den nämnd som har 

ansvar för kultur- och fritidsverksamhet i vår kommun det beredningsansvar 

som i alla andra frågor och sammanhang är praxis.” 

 

Malin Åberg Aas (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Kommunstyrelsen har till det här mötet blivit delgivna det som publicerades 

redan dagen efter det förra Kommunstyrelsemötet, nämligen att Alliansen har 

kommit överens med JM om en extrem exploatering av Charlottendal. Över-

enskommelsen innebär att den politiska majoriteten lägger sig platt för JM. På 

förra Kommunstyrelsemötet den 9 mars 2015 la Miljöpartiet en skrivelse kring 

Värmdö Bostäders uppdrag att bygga på Charlottendalstomten som majoriteten 

inte ville lägga för beredning samtidigt som de visste att projektet inte kommer 

att fullföljas. Att kommunstyrelsens ordförande i det sammanhanget inte del-

gav kommunstyrelsen information om ärendet kan starkt ifrågasättas eftersom 

kommunen dagen efter kommunstyrelsens möte gick ut med ett pressmed-

delande om just bostadsbebyggelse i Charlottendal och den överenskommelse 

som skrivits under av Alliansen och JM.  

 

Efter att på det senaste Kommunstyrelsemötet den 15 april fått se en del skisser 

på bebyggelseutvecklingen runt Ingarökrysset kan Miljöpartiet konstatera att 

uppdraget kring Ingarökorset nu inte längre handlar om att skapa en bättre 

omstigningsplats för kollektivtrafiken och ökad trafiksäkerhet för gång- och 

cykeltrafikanter över väg 222. Det handlar istället främst om att tillgodose JM:s 

önskemål för att slippa tvisten kring förskoletomten genom att acceptera en 

extrem exploatering av i princip hela Charlottendalsområdet. Det var inte det 

som den tidigare samhällsplaneringsnämnden tog beslut om, något som 

bekräftades av Anders Gullander under kommunstyrelsens möte. Alliansen har 

lagt sig platt för markägaren och försämrat planerna på utvecklingen av 

Strandvik katastrofalt samtidigt som en mycket kraftig exploatering släpps 

fram i naturområden som används för rekreation. Flera av delarna i skisserna 

rimmar illa med det som står i översiktsplan för Värmdö. Särskilt illa är det att 

Alliansen verkar vilja flytta såväl idrottsområdet som bussterminalen från 

centrala Gustavsberg till Värmdö marknad. Om så sker är det ytterligare två 

steg på vägen mot att göra Gustavsberg mindre attraktivt och öka behovet av 
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bilresande framöver.” 
 

Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 

 

”Överenskommelsen med JM är oacceptabel. Det är dåligt att JM tillåts bygga 

cirka 400 småhus i Charlottendal (område 6). I stället bör området planeras för 

flerbostadshus varav minst hälften skall vara hyresrätt. Likaså är det olämpligt 

att påbörja planeringen av småhus i Näset i Aspvik. Detta bryter mot principen 

att bygga inifrån och ut från centrala Gustavsberg. 

Resecentrums placering vid Gustavsbergsvägen (enligt den visade skissen) 

uppfyller inte intentionen i Vänsterpartiets förslag. Skall resecentret fungera 

optimalt för snabba bussbyten måste terminalen placeras över motorvägen i di-

rekt anslutning till Ingarökrysset.” 
 

Sändlista 

KLG 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 74 

Delegationsbeslut 
 

 Undantag från alkoholförbud 

 Förordnande som tjänsteförrättande kommundirektör 

 Köpekontrakt Mörtnäs 1:795 

 Köpekontrakt Kopparmora s:107 

 Köpekontrakt – Mörtnäs 1:794 

 

_______ 
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Dnr 15KS/260 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 75 

Val av representant i föreningen Sveriges 
Ekokommuner 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Följande väljs till ombud vid föreningen Sveriges Ekokommuners årsmöte: 

 

1. Monica Pettersson (M), ombud 

2. Karin Aaseby (S), ersättare 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Värmdö kommun är medlem i föreningen Sveriges Ekokommuner. Föreningen 

har anhållit om att kommunen utser ett ombud och en ersättare till föreningens 

årsmöte. 

 
Handlingar i ärendet 

Val av politisk representant i föreningen Sveriges Ekokommuner, KUA 2015-

01-13 

 
Sändlista 

Föreningen Sveriges Ekokommuner 

Valpärm 

Troman 

Personalavdelning 

 

_______ 
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Dnr 14KS/296 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 76 

Svar på motion (MP) om riktat ekonomiskt stöd för 
att minska skadliga ämnen inom kommunala 
verksamheter 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Motionen avslås. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Malin Åberg Aas m.fl. (MP) har i en motion föreslagit 

 

1. Att Värmdö kommun 2015 inför ett ekonomiskt stöd till kommunala 

verksamheter på runt 10 000 kr per enhet för att uppmuntra till och på-

skynda utbytet av inredning och/eller inventarier som innehåller skad-

liga ämnen. 

2. Riktlinjer och förslag på giftfria och kretsloppsbaserade inredningar, in-

ventarier och material tas fram. I första hand riktade mot förskolor och 

skolor då barn är särskilt utsatta. 

 

Värmdö kommuns budget för 2015 är fastlagd och utrymmet i verksamheternas 

detajbudgetar är begränsade. Med hänvisning till detta och till det miljöarbetet 

som sker genom planen för minskning av skadliga ämnen, riktlinjerna för in-

ternt miljöarbete och de kriterier som följs vid upphandling föreslås att mot-

ionen avslås. 

 
Handlingar i ärendet 

Svar på motion (MP) om riktat ekonomiskt stöd för att minska skadliga ämnen 

inom kommunala verksamheter, KUA 2015-03-09 

 
Yrkanden 

Malin Åberg Aas (MP) yrkar bifall till motionen. 

 

Monica Pettersson (M) yrkar att motionen avslås. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om motionen avslås eller bifalles och finner att den avslås. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 14KS/315 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 77 

Svar på motion (S) om garanti vid bostadsbyggnation 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Motionen avslås. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Annika Andersson Ribbing m.fl. (S) har i en motion föreslagit att kommunsty-

relsen ska ges i uppdrag att utreda möjligheterna för kommunen att stödja bo-

stadsprojekt. Detta genom att garantera avsättning för bostäderna som hyresrät-

ter för händelse de inte blir sålda. Syftet med garantin ska vara att öka takten i 

bostadsbyggandet. 

 

Värmdö kommun har för närvarande inte problem med att en påbörjad exploa-

tering inte blir genomförd. Kommunen attraherar kapitalstarka exploatörer som 

inte haft några problem med att få bostäder sålda. Att använda skattemedel för 

att förvärva bostäder som visat sig svårsålda kan också utgöra en ekonomisk 

risk för kommunen. Motionen föreslås därför avslås. 

 
Handlingar i ärendet 

Svar på motion (S) om garanti vid bostadsbyggnation, KUA 2015-02-15 

 
Yrkanden 

Annika Andersson Ribbing (S) yrkar bifall till motionen. 

 

Monica Pettersson (M) yrkar att motionen avslås. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om motionen avslås eller bifalles och finner att den avslås. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 13KS/378 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 78 

Svar på motion (S) – Låt Värmdö bli ett Fair Trade City 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Motionen avslås. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Annika Andersson Ribbing m.fl. (S) har i en motion föreslagit 

 

1. Att kommunen omgående i den centrala administrationen övergår till 

Fair Trade när det gäller kaffe, te, socker och frukt. 

2. Att kommunen ska ha som mål att till 2014 bli ett Fair Trade City 

3. Att en arbetsgrupp inför detta bildas bestående av tjänstemän, represen-

tanter för föreningsliv och näringsliv och med ungdomsrepresentation. 

 

Mot bakgrund av gällande kommunal- och upphandlingsrätt föreslås att mot-

ionen avslås. 

 
Handlingar i ärendet 

Svar på motion (S) Låt Värmdö bli ett Fair Trade City, KUA 2015-01-28 

 
Yrkanden 

Karin Aaseby (S) yrkar bifall till motionen. 

 

Monica Pettersson (M) yrkar att motionen avslås. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om motionen avslås eller bifalles och finner att den avslås. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 14KS/383 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 79 

Svar på motion (MP) om att skapa ett kommunalt 
energibolag för förnybar energi 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Motionen avslås. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Malin Åberg Aas m.fl. (MP) har i en motion föreslagit att kommunen ska ut-

reda för- och nackdelar med att bilda ett hel- eller delägt kommunalt energibo-

lag för produktion av förnybar energi inom kommunens gränser med möjlighet 

för medborgare att köpa andelar om så är önskvärt. Motionärerna bedömer att 

Värmdö har goda förutsättningar att producera såväl vindenergi som solenergi 

och i viss utsträckning biogas. 

 

Motionen föreslås avslås. 

 
Handlingar i ärendet 

Svar på motion (MP) om att skapa ett kommunalt energibolag för förnybar 

energi, KUA 2015-02-02 

 
Yrkanden 

Malin Åberg Aas (MP) yrkar bifall till motionen. 

 

Monica Pettersson (M) yrkar att motionen avslås. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om motionen avslås eller bifalles och finner att den avslås. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 15KS/192 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 80 

Svar på motion (S) – Inför flexibel parkeringsnorm för 
billigare bostäder och ett klimatsmart Värmdö 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Motionen anses besvarad. 

2. En flexibel parkeringsnorm testas och utvärderas i Gustavsbergspro-

jektet. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Mikael Lindström m.fl. (S) har i en motion föreslagit att Värmdö kommun ska 

införa en flexibel parkeringsnorm i kombination med gröna mobilitetstjänster. 

 

En flexibel parkeringsnorm innebär att när en byggherre erbjuder tjänster som 

minskar de boendes bilberoende så kan kommunen anpassa minimikraven på 

antalet parkeringsplatser som ska anordnas. En lägre parkeringsnorm kan inne-

bära minskade kostnader för byggnationen och därmed en lägre boendekost-

nad. 

 

I tjänsteskrivelse föreslås att en flexibel parkeringsnorm ska testas och utvärde-

ras i Gustavsbergsprojektet och att motionen därmed är behandlad. 

 
Handlingar i ärendet 

Svar på motion (S) Inför flexibel parkeringsnorm för billigare bostäder och ett 

klimatsmart Värmdö, KUA  

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S) yrkar bifall till motionen. 

 

Monica Pettersson (M) yrkar att motionen ska anses besvarad och att en flexi-

bel parkeringsnorm ska testas. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om motionen ska anses besvarad eller bifallas och finner 

att motionen ska anses besvarad. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 15KS/326 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 81 

Tolkning av Bestämmelser om ersättning mm till 
förtroendevalda och politiska sekreterare i Värmdö 
kommun år 2015 - 2018 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

I Bestämmelserna om ersättning m.m. till förtroendevalda och politiska sekre-

terare i Värmdö kommun år 2015 – 2018 ska § 10 Timersättning tolkas så att 

endast den som deltagit vid hela sammanträden eller minst tre timmar av sam-

manträdet ska få den högre timersättningen för den första timmen. Detta gäller 

dock inte den som p.g.a. jäv tvingas lämna mötet under enstaka punkter. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

I de nya arvodesreglerna för mandatperioden 2015 – 2018 höjdes timersätt-

ningen för den första timmen av ett sammanträde från 350 kr till 1 000 kr, vari 

ska ingå en ersättning på 700 kr för inläsning av ärenden till sammanträdet. För 

timmarna efter den första är timarvodet oförändrat 120 kr/timme. 

 

Sedan de nya reglerna började tillämpas har det ifrågasatts om regelverket ut-

nyttjas så att ersättningsberättigade mötesdeltagare bara deltar under del av 

sammanträdena men ändå kan lyfta den högre ersättningen. 

 

Kommunstyrelsen föreslås nu göra en tolkning av arvodesreglerna som innebär 

att endast den som deltar på hela sammanträdet har rätt till den högre ersätt-

ningen för den första timmen. 

 
Handlingar i ärendet 

Tolkning av Bestämmelser om ersättning m.m. till förtroendevalda och poli-

tiska sekreterare i Värmdö kommun år 2015 – 2018, KUA 2015-02-05 

 
Yrkanden 

Annika Andersson Ribbing (S) och Ina Ununger (C) yrkar att inläsningsarvode 

ska utbetalas till ledamöter och ersättare som deltar på hela sammanträdet eller 

minst tre timmar av sammanträdet. 

 

Malin Åberg Aas (MP) yrkar avslag på förslaget om tolkning av bestämmel-

serna. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt yrkandet 

från Andersson Ribbing och Ununger eller enligt avslagsyrkandet från Åberg 

Aas och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt yrkandet från Andersson 

Ribbing och Ununger. 
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Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Vi socialdemokrater har inte uppfattat några problem med missbruk, att leda-

möter och ersättare skulle komma en kort stund i början av sammanträde för att 

sedan avvika, i syfte att utkvittera inläsningsarvodet. 

 

Det är viktigt att det går att förena att vara yrkesarbetande och småbarnsföräl-

der samtidigt som man är förtroendevald. Det innebär att våra fritidspolitiker 

någon gång kan vara tvingade att komma sent eller behöva gå innan hela sam-

manträdet är slut. Utgångspunkten är då att alla läst handlingarna som ingår för 

mötet. Således borde inläsningsarvode utgå. 

 

Istället för att helt slopa inläsningsarvode för de som någon gång måste avvika 

innan mötet är slut föreslog vi en kompromiss. Deltar man på hela mötet eller 

minst tre timmar av sammanträdet utgår arvodet. Det är förutsägbart och rätts-

säkert. Efter diskussion blev förslaget antaget.” 

 

Malin Åberg Aas (MP) lämnar följande reservation: 

 

”Miljöpartiet reserverar sig mot beslutet att så snart efter det att de nya arvo-

desreglerna togs försämra de ekonomiska förutsättningarna för de förtroende-

valda. Det är tillräckligt svårt att få människor att engagera sig i politisk verk-

samhet och ta på sig förtroendeuppdrag. Att då bara efter tre månader vilja 

ändra reglerna så att småbarnsföräldrar och andra förtroendevalda som eventu-

ellt kommer något sent till ett möte eller måste gå innan det är slut för att det 

drar ut på tiden ska straffas ekonomiskt är inget annat än gnålsnål njugghet från 

Alliansen.” 

 
Sändlista 

Samtliga nämnder 

Författningssamling 

Personalavdelning 

 

_______ 
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Dnr 15KS/97 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 82 

Kommunikationspolicy och grafisk profil för Värmdö 
kommun 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Kommunikationspolicy för Värmdö kommun fastställs. 

2. Grafik profil för Värmdö kommun fastställs. 

3. Tidigare kommunikationspolicy och grafisk profil upphävs. 

4. Årsredovisning och andra publikationer ska innehålla värmdöbilder. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunens kommunikationspolicy och grafiska profil föreslås revideras med 

förtydliganden och kompletteringar. Det övergripande målet med styrdoku-

menten är att uppnå förbättrad samordning av budskap och grafisk uttryck. 

 
Handlingar i ärendet 

Kommunikationspolicy och grafisk profil för Värmdö kommun, 2015-01-22 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S) och Ina Ununger (C) yrkar bifall till förslaget med kom-

pletteringen att årsredovisningen och andra publikationer ska innehålla värm-

döbilder. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget bifalles och finner att det bifalles. 

 

Ordföranden frågar om tilläggsyrkandet från Lindström och Ununger bifalles 

och finner att det bifalles. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 15KS/220 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 83 

Yttrande över remiss om förändringar av SL-trafiken 
2015/2016 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Kommunstyrelsens presidium får uppdrag att komplettera yttrandet och däref-

ter skicka in det till landstinget. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Landstingets trafikförvaltning föreslår vissa förändringar i SL-trafiken för 

Värmdö 2015/2016. Förslaget innebär en mindre volymförändring av trafiken 

och en viss omfördelning så att turer/linjer med mycket resande förbättras och 

turer/linjer med få resande får en något sämre trafikering. 

 

I förslag till yttrande framhålls bl.a. att det är viktigt med en fortsatt satsning på 

kollektivtrafiken för att främja ett hållbart resande inte minst under de närmaste 

åren när partier av väg 222, Slussen och Skurubron byggs om. 

 
Handlingar i ärendet 

Remiss om förändringar i SL-trafiken 2015/2016 (T16) 

 
Yrkanden 

Malin Åberg Aas (MP) yrkar att yttrandet kompletteras med följande 

”Linje 689 Tynningö 

Förra året övervägdes att se över Tynningöbornas resande, både resandet mot 

Värmdösidan och resandet mot Vaxholmsidan. Ett ökat samarbete och en dia-

log inleddes då mellan trafikförvaltningen, Vaxholm stad, Värmdö kommun, 

Trafikverket och SL:s trafikutövare i närområdet och på Tynningö. Ett förslag 

som uppkom var att låta några avgångar på ö-linje 689 gå över till Norra Lagnö 

på prov. Detta skulle ge ett förbättrat byte för resenärer mot Värmdö-sidan på 

morgonen samt för resenärer från Värmdö på eftermiddagen. På grund av om-

byggnationen av Höganäs brygga under 2014/2015 stannade dock dessa idéer. 

Om tankarna tas upp igen under året kommer de att samrådas med öbor och öv-

riga intressenter i god tid. Framförallt intressant som första steg är att låta två 

eftermiddagsavgångar gå över till Norra Lagnö. Detta i syfte att förbättra fram-

förallt för ungdomar som går i skolan i Värmdö kommun, men även för ar-

betspendlare. Vårt förslag skulle kunna minska belastningen av bilar på vägen, 

öka trafiksäkerheten och underlätta för barn på Tynningö att ta sig till skolan. 
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Linje 420 Slussen – Gustavsbergs centrum 

Dagens 20-minuterstrafik övervägs minskas till halvtimmestrafik i morgonrus-

ning vardagar på grund av begränsat resandeunderlag, vilket vi inte ser som po-

sitivt. Bussen är full under morgonrusningen efter Skurubron med dagens inter-

vall och används av många Värmdöelever som går i skolor i Nacka 

Linje 423 Slussen – Gustavsbergs Lugnet 

För linje 423 övervägs en ny tidigare tur från Slussen eftermiddagar vardagar, 

cirka kl. 14.45, i syfte att underlätta för skolresor. Skulle säkert kunna gå att 

köra en första eftermiddagsbuss redan klockan 14.15 från Slussen.  

Utöver detta övervägs en förlängning av morgonens första tur så att den skulle 

starta i Styrmannen och på så sätt förenkla linjens tidtabell. 

Det finns en problematik vad gäller mötesplats för 423 och 467 som möts på en 

sträcka vid Farstaviken som är träng och illa lämpad för möten. Det vore önsk-

värt om de två linjernas tidtabeller kunde justeras så att möte inte sker på den 

sträckan. 

Linje 424 Gustavsbergs centrum – Norra Lagnö 

Behov av tätare turtrafik under eftermiddagar mellan 14.00-19.00. Särskilt pro-

blematiskt med det stora glappet mellan avgång från Gustavsbergs centrum till 

Norra Lagnö mellan 17.40-19.00. 

Linje 426 Gustavsberg centrum – Aspviks brygga 

Behov av ytterligare morgonturer från Aspviks brygga till Gustavsberg mel-

lan 7.16-8.48 och ytterligare turer mellan 8.48 och 12.48. 

Linje 420 Slussen – Gustavsbergs centrum - Linje 425 Slussen – Gustavs-

bergs Lugnet  

Vi tror att resenärerna hellre vill ha kvar 425 med halvtimmestrafik än en för-

ändring av 420 till heldagstur. 422 trafikerar redan Nacka.  

Linje 445 Slussen – Gustavsbergs centrum 

Otydligt vilka för- och nackdelar som finns i de olika förslagen. 

Linje 467 Gustavsbergs centrum – Brunn 

Det här är en viktig lokal linje som underlättar för barn och gamla att ta sig runt 

i Gustavsberg och mellan Gustavsberg och Brunn. Att minska från halvtimmes 
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till entimmes trafik dagtid är en kraftig försämring av utbudet för en stor del av 

de som reser med linjen. Hur den optimala linjesträckningen ser ut kan diskute-

ras och har diskuterats mycket för att tillfredsställa alla intressen. Linjen är en 

som med fördel skulle kunna köras med mindre buss eftersom den trafikerar 

trånga områden och sällan har många resenärer. Bra med avgången 15.20. 

Linje 474 Slussen – Hemmesta 

Alla försämringar på den här stomlinjen är tveksamma. Ett arbete bör göras 

med att underlätta för resenärer att veta om det kommer en tom buss strax efter 

en överfull för att klara målet om sitt i nittio. Innan det är klart tycker vi att det 

är tveksamt med försämringar i turtätheten från Gustavsberg och in mot 

stan 8.30-9.30.” 

Monica Pettersson (M) yrkar avslag på Åberg Aas tilläggsyrkande. Hon yrkar 

vidare bifall till förslaget till yttrande med tillägget att yttrandet ska komplette-

ras av kommunstyrelsens presidium innan det skickas in. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget till yttrande med Petterssons komplettering bi-

falles och finner att det bifalles. 

 

Ordföranden frågar om Åberg Aas tilläggsyrkande bifalles eller avslås och fin-

ner att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande beslutsgång uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår Åberg Aas yrkande röstar ja, den som bifaller yrkandet röstar 

ja.” 

 

Följande röstar ja: 

Marie Bladholm (M), Elisabeth Dingertz (M), Anders Gullander (FP), Britt 

Lindmark (FP), Stefan Dozzi (KD), Ina Ununger (C), Malin Bellander (M), 

Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

Annika Andersson Ribbing (S), Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Mi-

kael Lindström (S), Malin Åberg Aas (MP). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med åtta ja-röster mot fem nej-röster att avslå yr-

kandet. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Malin Åberg Aas (MP) lämnar följande reservation: 

 

”Miljöpartiet anser att det remissyttrande som förvaltningen har tagit fram var 

mycket bra och stämmer överens med Miljöpartiets syn vad gäller de olika för-

slagen på förändringar. Men vi reserverar oss mot att Alliansen inte ville ta 
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med våra tilläggsförslag kring SL:s framtida turtäthet. Vi har täta kontakter 

med SL resenärer och har fångat upp en del synpunkter som inte fanns med i 

yttrandet från förvaltningen. Vi anser att det inte bör gå politisk prestige i den 

här typen av ärenden utan att synpunkter från olika partier bör kunna tas med i 

underlagen. Vi hade skickat våra tilläggsförslag i förväg för att majoriteten 

skulle kunna ta del av dem och eventuellt komma med förändrade skrivningar. 

Dessvärre ville majoriteten inte ta med något av förslagen vilket innebär att re-

senärer på linjerna 420, 423, 424, 426, 445, 467 och 474 sannolikt inte får 

några förbättringar på sina linjer, något som vore önskvärt ur såväl ett medbor-

gar- som klimatperspektiv.” 

 
Sändlista 

Landstingets trafikförvaltning 

 

_______ 
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Dnr 15KS/357 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 84 

Redovisning av utredningsuppdrag avseende 
avyttring av tillgångar samt uppdrag 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Kommunstyrelsens uppdrag att utreda hur kommunen kan avyttra delar 

av sina tillgångar samt hur kommunen kan avyttra del av Värmdö Bo-

städer AB avslutas i den del som avser Värmdö Bostäder AB. 

2. Kommundirektören får i uppdrag att utreda och lägga fram förslag till 

beslut om att avyttra högst 49 % av aktierna i Värmdö Bostäder AB. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Kommundirektören har haft i uppdrag att utreda hur kommunen kan avyttra de-

lar av sina tillgångar, som kommunala verksamhetslokaler, samt utreda hur 

kommunen kan avyttra del av Värmdö Bostäder AB. 

 

I rapporten ”Scenarioanalys av Värmdö Bostäder AB” belyses för- och nackde-

lar beträffande fem alternativ för avyttring av del av bostadsbolaget. Genom 

rapporten föreslås uppdraget, i den del som avser Värmdö Bostäder AB, avslu-

tat 

 
Handlingar i ärendet 

Redovisning av utredningsuppdrag avseende avyttring av tillgångar – Scenario-

analys Värmdö Bostäder AB, 2015-04-08 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S) och Monica Pettersson (M) yrkar att kommundirektören 

ska få i uppdrag att gå vidare med alternativ 2 i rapporten, försäljning av delar 

av aktieinnehavet i Värmdö Bostäder AB. 

 

Malin Åberg Aas (MP) att ärendet ska återremitteras för att det förslag som la-

des på bordet ska presenteras och förankras i sin helhet för samtliga partier i 

kommunstyrelsen 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om återremissyrkandet bifalles eller avslås och finner att 

det avslås. 

 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt yrkandet från Lind-

ström och Pettersson och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt yrkandet. 
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Reservationer och protokollsanteckningar 

Malin Åberg Aas (MP) lämnar följande reservation: 

 

”Miljöpartiet yrkade på att ärendet skulle återremitteras för att det förslag som 

lades på bordet skulle presenteras och förankras i sin helhet för samtliga partier 

i kommunstyrelsen, ett återremissyrkande som avslogs. Det reserverar vi oss 

mot! Det är beklagligt att Alliansen och Socialdemokraterna inte anser att det 

är viktigt att tydligt beskriva hur de vill se en försäljning av 49 procent av akti-

erna i VBAB för hela kommunstyrelsen. Miljöpartiet nåddes någon timme in-

nan Kommunstyrelsens möte av en muntlig information om uppdraget som 

slängdes fram på bordet, men utan tydligare beskrivning. Den här typen av 

uppdrag som handlar om att sälja en stor del av kommunens tillgångar behöver 

noga granskas och för- och nackdelar beskrivas. PWC:s rapport var på intet sätt 

fullödig även om de olika scenarierna gav en del insikter i vilka risker och upp-

sidor det kan finnas i olika typer av försäljningar.” 

 

Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 

 

”Kommunstyrelsens beslut att utreda och lägga fram förslag till beslut att 

avyttra högst 49 procent av aktierna i Värmdö Bostäder AB inger oro. Av 

scenarioanalysen (PwC) framgår att risk finns för att kommunen förlorar styr-

möjligheten avseende nybyggnation av bostäder i Värmdö samt att kontrollen 

över bostadsmarknaden i kommunen begränsas. Vidare framgår att det finns 

risk för olika syn på vilken löpande avkastning som krävs från respektive part 

samt syn på återinvestering.” 

 
Sändlista 

KLG 

Värmdö Bostäder AB 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 85 

Revidering av kommunens bilpolicy 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Kommunens bilpolicy ska ses över och uppdateras senast hösten 2015. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunens gällande bilpolicy är från 2007. 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S) yrkar att kommunens bilpolicy ska ses över och uppdate-

ras. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om Lindströms yrkande bifalles och finner att det bifalles. 

 
Sändlista 

KLG 

 

_______ 
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Dnr 14KS/236 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 86 

Frågor om ej verkställda beslut 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Skrivelsen lämnas till förvaltningen för beredning. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Vid kommunstyrelsens föregående sammanträde redovisades ej verkställda be-

slut under kvartal 3/2014 inom socialnämndens och finansieringsnämnden för 

äldreomsorgs ansvarsområden. Med anledning av redovisningen har MP läm-

nat in en skrivelse med ett antal frågor till dagens sammanträde. 

 
Handlingar i ärendet 

Information till KS om ej verkställda beslut inom 3 månader, Hanna Thorell, 

2015-04-10 

 
Sändlista 

KLG 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 87 

Åtgärder med anledning av upphävt beslut om 
renovering av Kvarnbergsskolan 
 
Kommunstyrelsens beslut 

 

Kommunstyrelsen hemställer hos tekniska nämnden om att fatta beslut att 

bygga ut och renovera Kvarnbergsskolan. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Förvaltningsrätten i Stockholm har i en dom den 27 mars 2015 upphävt kom-

munstyrelsens fastighetsutskotts beslut den 11 juni 2014, § 13, om renovering 

av Kvarnbergsskolan. 

 
Handlingar i ärendet 

Förvaltningsrättens dom 2015-03-27 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S) yrkar att kommunstyrelsen ska hemställa hos tekniska 

nämnden om att fatta ett beslut om att bygga ut och renovera Kvarnbergsskolan 

(Farstavikens skola). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om Lindströms yrkande bifalles och finner att det bifalles. 

 
Sändlista 

Tekniska nämnden 

 

_______ 
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Dnr 15KS/149 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 88 

Antagande av detaljplan för del av Älvsby 1:13 m fl - 
Ploglandet 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Detaljplanen antas. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Planförslaget syftar till att komplettera befintligt industriområde med ny mark 

för verksamheter. Målet med planen är att utforma ett tryggt och väl funge-

rande verksamhetsområde och väl fungerande verksamheter med speciell hän-

syn till kulturlandskap, vattenskydd och angränsande bostäder. 

 

Ärendet har tidigare behandlats av kommunstyrelsen den 4 februari 2015, där-

efter har gatukostnadsutredningen och genomförandebeskrivningen ytterligare 

bearbetats. 

 
Handlingar i ärendet 

Antagande avseende del av Älvsby 1:13 m.fl. Ploglandet, 2015-04-31 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 15KS/130 Kommunstyrelsen 2015-04-15 § 89 

Antagande av detaljplan för Ripvägen m fl Strömma – 
delområde S4B 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Detaljplanen antas. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Planförslaget syftar till att anpassa området för permanentboende och ange rikt-

linjer för kommande bebyggelseutveckling. Planområdet omfattar idag ett 

hundratal fastigheter. Minsta fastighetsstorlek är i allmänhet föreslagen till 

2 500 kvm. Vid fullt utnyttjande av detaljplanen resulterar förslaget i ca 60 nya 

fastigheter. Planförslaget säkerställer natur- och vattenområden samt områden 

som behövs för dagvattenhanteringen 

 
Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens planutskotts beslut 2015-03-25, § 33 

Antagande av detaljplan för Ripvägen m fl, Strömma delområde S4B, 2015-03-

02 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 

 

 


